
Motivatie agendering Megatallen in Nijensleek 
voor de vergadering OGB van 10 september 2008. 
 
Van   : Renee Westerhof fractie SP 
Datum  : 18 augustus 2008. 
 
Vanaf 12 juni 2008, dus bij aanvang nog onder de oude wet WRO gestart, lag een 
wijziging bestemmingplan regio Nijensleek ter inzage in verband met de aanvraag 
voor een uitbreiding van een varkensmesterij van de fa. Kamps/Voesten. 
 
Het geldende bestemmingplan is volgens de gemeente Westerveld van 1992. 
De uitbreiding behelst een vergroting van de stallen en de voorzieningen van 4000 
naar 14000 varkens (van big tot slachtvarkens, incl. fokzeugen en beren). 
 
Op vragen van o.m. de fractie van GroenLinks heeft gedeputeerde Haarsma namens 
het college altijd aangegeven megastallen te zullen weren. Zelfs tijdens de 
voorjaarsbegroting en algemene beschouwingen stelde zij dat de geldende 
bestemmingsplannen op orde waren en dat er geen zorg hoefde te bestaan over de 
mogelijkheden van megastallen (w.o. varkensflats). 
 
Nu blijkt dat het geldende bestemmingsplan waar het hier om gaat uit 1992 stamt. 
Dat is 6 jaar ouder dan de 10 jaar die VROM aangeeft als maximum (en hoogste tijd 
voor een herziening). 
Hoewel het hier schijnbaar gaat om een uitbreiding, is de werkelijkheid dat er op de 
plaats waar nu een stallencomplex staat van 4000 varkens er dadelijk één staat van 
14000 varkens. Mede gelet op de geldende milieueisen een compleet nieuw complex 
met enorme capaciteit.  
Een uitbreiding staat voor vergroting. Het ruim meer dan drievoudige van 14000 
varkens kan niet gezien worden als een uitbreiding. Eerder is sprake van het 
misbruik maken van een bestaande voorziening om een megastal te realiseren 
midden in een natuurlijke robuuste verbindingszone.  
Het niet ingrijpen van de provincie maakt dus de weg vrij voor elke kleine 
varkensstal, en wij hebben er nog heel veel van, om uit te groeien tot megastal. Op 
deze wijze is het mogelijk dat Drenthe tot één grote varkensmesterij wordt. 
 
Hoewel de motie van de SP over een provinciale verordening, om de grenzen van de 
mogelijkheden m.b.t. ruimtelijke ordening volgens het POP te begrenzen, op 26 juni 
verworpen is, lijkt het erop dat onze zorg niet ongegrond blijkt te zijn. Binnen twee 
weken na die vergadering kwam de megastal in Nijensleek al in de publiciteit en was 
de vergunningaanvraag al op 12 juni ter inzage gelegd. 
 
Megastallen staan breed in de belangstelling vanwege de bezwaren die gelden voor 
o.a. dierenwelzijn, ziekte uitbreidingen, fijnstof problematiek en infrastructurele 
problemen. 
 
Ook de Milieufederatie Drenthe heeft zich negatief opgesteld bij de brief van 31 juli jl. 
Ons bevreemdt de opstelling van het waterschap, die geen problemen ziet in de 
uitbreiding. Volgens onze informatie is er in 1998 een bijna watersnoodramp geweest 
met veel wateroverlast en er blijkt nog steeds geen plan van aanpak of een 
rampenplan voor het gebied te gelden. 



 
Wij stellen er prijs op de ontwikkelingen bij Nijensleek en implicaties voor het 
provinciaal beleid op de eerstkomende commissievergadering Ruimte te bespreken. 
 


